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PROTOKÓŁ nr XXIII/2020 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 30 czerwca 2020 r. w godzinach 1200 – 1740 

w sali konferencyjnej w Parku Naukowo –Technologicznym Polska Wschód                    

przy ul. Innowacyjnej 1 w Suwałkach. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji w Parku Naukowo –Technologicznym PW przy ul. Innowacyjnej 1          

w Suwałkach. 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Kamil Klimek 

9. Karol Korneluk 

10. Jarosław Józef Kowalewski 

11. Stanisław Kulikowski 

12. Kamil Lauryn 

13. Jacek Niedźwiedzki 

14. Adam Ołowniuk  

15. Wojciech Pająk 

16. Zdzisław Przełomiec 

17. Jacek Roszkowski.  

18. Anna Ruszewska  

19. Jarosław Schabieński   

20. Sławomir Sieczkowski 

21. Andrzej Turowski 

22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

Nieobecna radna - Mariola Brygida Karpińska 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec poinformował, że obrady sesji realizowane 

są poza Urzędem Miejskim ze względu na koniczność zabezpieczenia uczestnikom sesji bezpiecznych 

warunków procedowania w czasie pandemii koronawirusa COVID-19. W sali obrad znajdują się 

osoby związane z zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, osoby referujące sprawy i mogące 
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udzielać wyjaśnień oraz przedstawiciele instytucji, jednostek organizacyjnych, których dotyczą 

sprawy będące przedmiotem obrad. Obecni są również mieszkańcy Suwałk. Poinformował również, 

że sala została przed sesją odkażona. Powierzchnia sali pozwala na zachowanie bezpiecznych 

odległości podczas sesji. Poinformował, że zaleca się posługiwanie maseczkami oraz nie 

przemieszczanie się po obiekcie Parku Naukowo – Technologicznego poza wyznaczonym obszarem 

oraz korzystanie ze wskazanego wejścia i wyjścia z obiektu.  

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXIII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek – 

Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta, przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, dyrektorów, kierowników i prezesów 

miejskich jednostek organizacyjnych, radców prawnych, naczelników i kierowników wydziałów 

Urzędu Miejskiego. Powitał przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów. Powitał 

mieszkańców Suwałk, w tym osoby, które zadeklarowały udział w debacie nad Raportem o stanie 

miasta i wypełniły wymóg formalnego zgłoszenia poparty 50 podpisami.  

Powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu 

Rady w obradach wzięło udział 22 radnych, w związku z powyższym istniało wymagane quorum 

do podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformował, że radna Mariola Brygida Karpińska 

zgłosiła swoją nieobecność.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Przewodniczący zapytał o wnioski do porządku obrad. 

 

Wniosków do porządku obrad nie stwierdzono. 

 

Przyjęto następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 maja 2020 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                        

w Suwałkach od dnia 30 maja 2019 roku.   

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Debata nad Raportem o stanie Miasta Suwałki za rok.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta 

Suwałk. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 

Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 
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10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2020 roku. 

11. Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Suwałkach na 

obszarach powiatów: Sejneńskiego, Augustowskiego, Suwalskiego, za rok 2019.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w mieście Suwałki. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na 

terenie Miasta Suwałki. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XII/154/2019 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w 

Suwałkach.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 

Suwałki na lata  2020-2040.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Teresy D. na działalność Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

21. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

22. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 maja 2020 

roku.    

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XXII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

29 czerwca 2020 r.  

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, 

wobec powyższego protokół nr XXII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                        

w Suwałkach od dnia 27 maja 2019 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.      

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  
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Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                               

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 27 maja 2020 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Anna Ruszewska poinformowała, że w związku z propozycją, która została przedstawiona na 

poprzedniej sesji dotyczącą obrad „Okrągłego stołu” oraz z pismem Pana Prezydenta do Komisji 

Oświaty i Wychowania w sprawie, jaki ma być zakres rozmów podczas „okrągłego stołu”. 

Komisja Oświaty i Wychowania na swoim posiedzeniu zdecydowała, że zaprasza wszystkich 

chętnych radnych oraz wnioskodawcę i jako inicjatora p. radnego Wojciecha Pająka na spotkanie 

po sesji Rady Miejskiej w celu ustalenia, jaki miałby być cel obrad „Okrągłego stołu”, co należy 

osiągnąć i nad czym dyskutować? Radna poinformowała, że po dyskusji radnych i osiągniętym 

wspólnie stanowisku, zostanie ono przedstawione Prezydentowi Miasta Suwałk. 

Anna Ruszewska podziękowała za konsultacje, które odbędą się w sprawie zieleni miejskiej. 

Zwróciła się do Prezydenta Miasta i poprosiła, aby powiedzieć o planach parku na Osiedlu Północ. 

 

Krystyna Gwiazdowska zapytała Prezydenta Miasta czy przewiduje podwyżki wynagrodzeń dla 

tych placówek samorządowych, które jeszcze ich nie otrzymały? Jeśli tak to, kiedy? 

 

Sławomir Sieczkowski poinformował, że rok wcześniej po interpelacjach radnych z ugrupowania 

mieszkańcy Suwałk dotyczących słabych wyników w nauce odbyły się spotkania zespołu ds. 

oświaty, który przez kilka miesięcy rozmawiał na temat poprawy i tego, co można zrobić, żeby     

w oświacie było lepiej. W spotkaniach tych brali udział przedstawiciele rad rodziców, 

przedstawiciele rad pedagogicznych, dyrektorzy, przedstawiciele rady miejskiej. Opracowany 

został raport z propozycjami. „Okrągły stół” już się odbył. Tylko do dnia dzisiejszego nie ma 

wyników. Stwierdził, że należy zacząć działać. Poprosił, aby skupić się nad tym, aby był już jakiś 

efekt wszystkich dotychczasowych konsultacji, rozmów i debat.  

 

Jarosław Schabieński złożył wniosek o pilne wyremontowanie, bądź spowodowanie 

wyremontowania schodów przy punkcie wyborczym w Bibliotece na ulicy Klonowej (najlepiej  

w ciągu dwóch tygodni – do wyborów). 

 

Karol Korneluk podziękował w imieniu swoim i wielu mieszkańców Suwałk p. Ewie B. Sidorek 

za 5 lat ciężkiej pracy dla suwalskiego samorządu.   

 

Marek L. Zborowski-Weychman podziękował wszystkim nauczycielom, którzy włożyli duży 

wkład pracy w ostatnich miesiącach podczas pracy zdalnej z uczniami. Szczególne podziękowania 

tym nauczycielom, którzy przygotowywali uczniów do matury. Radny odniósł się do przedmówcy 

w sprawie „Okrągłego stołu” i stwierdził, że teraz można wypracować wspólne stanowisko. 

Ustosunkował się do pisma, które złożyli dyrektorzy szkół do Prezydenta Miasta, nie zgodził się 

z zarzutami w stosunku do radnych z klubu „Łączą nas Suwałki”. 
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Jarosław Kowalewski podziękował nauczycielom za wszystkie zrealizowane zadania, które 

zostały na nich nałożone w trudnym czasie pandemii. Podziękowania należą się również rodzicom, 

za trud włożony w edukację dzieci. 

 

Anna Ruszewska odniosła się do pisma dyrektorów szkół i stwierdziła, że nie można odbierać 

dyrektorom prawa do tego, żeby wyrażali swoje opinie.  

 

Wojciech Pająk podtrzymuje swoją inicjatywę w sprawie „okrągłego stołu” mając nadzieję, że 

zostanie wypracowane wspólne stanowisko radnych, jak i dyrektorów szkół.  

 

Sławomir Sieczkowski zapytał, jaki jest stan kanalizacji deszczowej, czy można coś zrobić, żeby 

nie dochodziło do podtopień, czy można udrożnić kanalizację deszczową? Może należałoby 

informować mieszkańców, gdzie znajdują się punkty, które grożą zalaniem. 

 

Ad pkt. 6 

Debata nad Raportem o stanie Miasta Suwałki za rok 2019. 

   

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Raport został przedstawiony Radzie Miejskiej                       

w ustawowym terminie, tj. 31 maja 2020 r.. Ponad to wersja elektroniczna znajduje się                          

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Suwałkach w związku z czym osoby 

zainteresowane raportem mogły się z nim bez przeszkód zapoznać.  

– Raport stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił i zaprezentował na slajdach Raport o stanie miasta za 

2019 rok.  

Przewodniczący Zdzisław Przełomiec zaproponował krótką 10 minutową przerwę. 

Przewodniczący poinformował, że w sesji uczestniczy p. Paweł Krutul- Poseł na Sejm. Pan Poseł 

zabrał głos i poprosił o udział w wyborach 12 lipca br.  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji – 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 12 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec poinformował, że w debacie nad raportem, radni Rady Miejskiej                        

w Suwałkach mogą zabierać głos bez ograniczeń czasowych. Mieszkańcy mogą zabierać głos          

w debacie po zgłoszeniu takiego faktu w dniu poprzedzającym dzień zwołania sesji. 

Poinformował, że w dniu wczorajszym wpłynęły 3 takie zgłoszenia: p. Piotra Wasilewskiego, p. 

Grzegorza Izbickiego, p. Katarzyny Karaszewskiej. Osoby te przedłożyły w podanej przed chwilą 

kolejności zgłoszenia poparte podpisami - ustawowym wymogiem 50 głosów. 

– Zgłoszenie P. Wasilewskiego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

– Zgłoszenie G. Izbickiego stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

– Zgłoszenie K. Karaszewskiej stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Poinformował, że wszystkie osoby zabierające głos w debacie proszone są o respektowanie 

przepisów prawa dotyczących w szczególności ochrony danych osobowych jak również ochrony 

dóbr osobistych. 

Przypomniał, że debata odbywa się na forum publicznym, jest transmitowana w Internecie oraz 

rejestrowana przez media. Poprosił o odpowiedzialne wypowiedzi. Dodał, że czas wystąpień dla 

radnych nie jest objęty limitem czasowym. Zwyczajowo będzie on wynosił do 10 min, i może 

mieć miejsce max. 2 razy (powtórne wystąpienia max. 5 min.).  

Zaproponował, by czas wystąpień gości również nie przekraczał 10 minut, analogicznie do 

wystąpień radnych podczas dyskusji. Wystąpienia gości są jednorazowe. Jako Przewodniczący 

obrad zobowiązał się do czuwania nad sprawnym przebiegiem debaty, a zwłaszcza zwięzłością 

wystąpień radnych oraz innych osób uczestniczących w sesji. Dodał, że nie chce sięgać po 

narzędzia, w postaci czynienia mówcom uwag dotyczących tematu wystąpienia, formy                         

i wspomnianego czasu. Po 2 krotnym przywołaniu przemawiającego „proszę o merytoryczną 

dyskusję”, zmuszony będzie odebrać głos (par. 31 pkt.12 Statutu). 

Nadmienił, że z dotychczasowej historii obrad Rady Miejskiej w Suwałkach można przypuszczać, 

że opinia o wysokiej klasie i kulturze osobistej suwalskich radnych oraz gości zabierających głos 

podczas sesji zostanie nadal utrzymana. 

Zaproponował, by głos w debacie jako pierwsi zabrali mieszkańcy Suwałk, którzy złożyli                  

w wymagalnym terminie pisemne zgłoszenie poparte 50 podpisami: p. Piotr Wasilewski,                          

p. Katarzyna Karaszewska. 

Piotr Wasilewski zauważył, że w zaprezentowanym Raporcie nie ma strategii dla młodych ludzi, 

dla mieszkańców żeby wracali do Suwał. Poruszył kwestie związane z dialogiem z mieszkańcami, 

odniósł się do tematu związanego z herbem Suwałk oraz z insygniami miasta. Kolejnym tematem 

jaki poruszył to remont ulicy Paca, o który zabiegali mieszkańcy Suwałk. Kolejną sprawą, jaką 

poruszył, to jest Dwutygodnik Suwalski, który wydawany jest za publiczne pieniądze. Poruszył 

kwestię edukacji w mieście.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że czas na zabranie głosu skończył się i udzielił głosu 

kolejnej osobie, która zgłosiła swój udział w debacie na temat Raportu Miasta.  

Grzegorz Izbicki poinformował, że rezygnuje z zabrania głosu. 

Katarzyna Karaszewska – nauczycielka, mieszkanka Suwałk podziękowała Prezydentowi za 

rozwój miasta, za wszystkie nowe inwestycje, które powstały dla mieszkańców Suwałk. Zwróciła 

się z prośbą o zwrócenie uwagi na nauczycieli i zajęcie się tą grupą mieszkańców. 
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Piotr Zieliński – Dyrektor SP nr 11 w Suwałkach odniósł się do wypowiedzi przedmówców           

w sprawach oświatowych i stwierdził, że w oświacie nie dzieje się nic złego. Natomiast jest wiele 

przykładów działań pozytywnych w szkołach. Stwierdził, że dyrektorzy szkół powinni bronić 

wartości Miasta Suwałki. Wypowiedział się w imieniu swoim i pozostałych dyrektorów szkół za 

tym, aby p. E. Sidorek wycofała swoją decyzję o rezygnacji ze stanowiska Zastępcy Prezydenta.  

Radny Jacek Juszkiewicz analizując wskaźniki finansowe, stwierdził, że wydatki na przestrzeni  

lat zwiększają się i wyprzedzają znacznie dochody. Stąd tak a nie inna sytuacja związana  

z deficytem budżetowym. Stwierdził, że nastąpiło przeinwestowanie, zbyt dużo zrealizowanych 

inwestycji w jednym czasie, co spowodowało takie, a nie inne konsekwencje. Obsługa długu 

publicznego wzrasta. Stwierdził, że na przestrzeni kolejnych lat inwestycje będą wstrzymane, 

redukowane, będzie brak funduszy na obsługę i na konserwację tych inwestycji, które zostały 

zrealizowane. Poruszył tematy: przeludnienia w centrum miasta i problemy komunikacyjne, temat 

dofinansowania oddziału geriatrii, jak i zatrudnienia specjalistów w tej dziedzinie, temat polityki 

senioralnej. Zaapelował, aby rozmawiać ponad podziałami i zrobić wszystko, żeby uatrakcyjnić 

miasto dla młodych ludzi, którzy zechcą się osiedlić i pracować w Suwałkach.  

Jakub Amelian – Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej w Suwałkach przedstawił 

perspektywę suwalskiej młodzieży. Podkreślił, że miasto rozwija się w każdym obszarze życia 

społecznego i gospodarczego. Przedstawił i omówił zagadnienia z dziedziny kultury, oświaty  

i infrastruktury dla młodzieży. Wnioski przedstawił z ankiety przeprowadzonej w szkołach 

Suwalskich, którą opublikowano w lutym bieżącego roku.  

Wiesława Kwaterska – Przewodnicząca Rady Seniorów przedstawiła jak się realizują seniorzy, 

jak spędzają wolny czas i w jakich zajęciach i wydarzeniach uczestniczą.  

Radny Kamil Klimek poruszył kilka najważniejszych zagadnień z Raportu o stanie miasta: 

ochrona zdrowia, środowisko i edukacja. Stwierdził, że z Raportu wynika, że jest problem  

z wadami postawy, z chorobami układu krążenia, wśród dzieci i młodzieży. Zaapelował, żeby 

zrobić wszystko, aby zachęcić dzieci i młodzież do aktywnego spędzania czasu wolnego, do 

aktywności fizycznej. Wspomniał o czystym środowisku, które odbija się, na jakości życia 

mieszkańców. Czystość powietrza w 2019 roku w stosunku do roku poprzedniego poprawiła się. 

Powiedział o promocji gospodarczej w kontekście Parku Naukowo – Technologicznego, który 

miałby odegrać dużą rolę, żeby w ww. miejscu przenikały się opinie różnych środowisk. 

Radny Sławomir Sieczkowski powiedział, żeby wszyscy zaczęli skupiać się na naszym mieście 

przez pryzmat wspólnego dobra i dobra mieszkańców. Zaapelował, że chciałby, aby w mieście 

Suwałki organ stanowiący, stanowił o tym, co ma się w dziać w mieście, aby współdecydował         

o rozwoju miasta, a organ wykonawczy tę wolę wykonywał. Powinno się doprowadzić do 

współpracy, pełnej wymiany informacji i transparentności, aby nie bać się dyskusji. Radny  

stwierdził, że Raport zespołu oświatowego został pozostawiony i nie wiadomo co dalej się z nim 

dzieje. Takie działanie pokazuje brak dialogu między organem stanowiącym a radnymi 

zaangażowanymi w rozwiązywanie problemów. Radny wspomniał o Centrum Usług Wspólnych, 

które wprowadziło dużo zamieszania. Docierają głosy od osób zarządzających jednostkami 

oświatowymi, że mieli większy wpływ na zarządzanie finansami w jednostkach odczuwali 

większą identyfikację ze swoimi jednostkami. Radny przypomniał, że w roku 2019 wprowadzono 

szereg podwyżek dla mieszkańców. Miał miejsce konflikt z załogą w PGK, gdzie Zarząd nie 

porozumiał się z załogą i dokonano zatrudnienia firmy zewnętrznej. Strata w Spółce PGO, która 

w efekcie spowodowała wzrost cen odpadów komunalnych. Radny stwierdził, że należałoby 

skupić się na życiu mieszkańców. Seniorzy jest to grupa, która będzie wymagała coraz większego 
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wsparcia ze strony miasta. Należałoby wyjść z dużą inicjatywą w stosunku do coraz liczniejszej 

części mieszkańców naszego miasta – do seniorów. Radny dodał, że pieniądze za sprzedaż 

majątku miasta zostały wciągnięte do budżetu i zostały spożytkowane na inne cele. Powinno się 

zastanowić nad tym, co zrobić, aby nie zwiększać długu miasta. Należałoby zaplanować działania 

miasta w taki sposób, żeby miasto złapało „oddech” finansowy. Zauważył, że nie ma strategii dot. 

polityki spłaty długu. Radny stwierdził, że powinno się rozmawiać o priorytetach dla 

mieszkańców, nad możliwościami finansowymi miasta. W roku 2019 pojawiły się pomysły na 

prywatyzowanie części działalności obiektów sportowych i część ich została sprywatyzowana.  

Radny zwrócił się do p. Prezydenta i zaproponował większe wsparcie dla NGO-sów, które budują 

społeczeństwo obywatelskie. Radny stwierdził, że w samorządzie suwalskim brakuje pełnego 

dialogu w duchu zaufania, ponieważ nie wszystkie materiały i dane docierają do wszystkich 

radnych. Radny dodał, że oczekuje od p. Prezydenta, który podejmując dla miasta ważne decyzje 

zapewnił partycypację rady miejskiej. Radni chcą być informowani przed i móc brać udział  

w wyborze tych inwestycji, w kierunkach, w których miasto ma się rozwijać.  

Radny J. Juszkiewicz odniósł się do uwag swoich poprzedników odnośnie seniorów, dodał, że 

nie wypowiadał się w sposób krytyczny o seniorach, tylko, że uwaga miasta odnośnie seniorów 

skupiona jest tylko na kwestiach rekreacyjnych. Dodał, że zna trudną sytuację wielu seniorów. 

Seniorzy nie mogą być postrzegani jedynie w kwestiach rekreacyjnych, ponieważ duża grupa 

seniorów, są to osoby schorowane, które wymagają innej opieki. Uważa, że miasto powinno takim 

seniorów również zapewnić opiekę.  

Radny Karol Korneluk podsumował i przedstawił miesiąc po miesiącu rok ubiegły na bazie 

Raportu o stanie Miasta.  

Radny Tadeusz Czerwiecki stwierdził, że mieszkańcy będą więcej płacili za śmieci, podwyżka 

ta dotknęła mieszkańców budynków wielorodzinnych. Między innymi podstawą wprowadzenia 

takiej podwyżki były problemy ze śmieciami energetycznymi, których znaczne ilości zalegały  

w kompostowni PGO, których nikt nie chciał przyjąć. Radny zgłosił swój wniosek i prośbę, aby 

zająć się budową spalarni śmieci w Suwałkach. Drugim problemem, który zgłosił jest selekcja 

odpadów. Ponieważ na dzień dzisiejszy selektywną zbiórkę odpadów prowadzą tylko mieszkańcy 

domów jednorodzinnych. W budynkach wielorodzinnych część mieszkańców prowadzi taką 

selekcję, część nie. W związku z tym niesegregowanie odpadów będzie się wiązało z kolejną 

podwyżką cen za śmieci. Radny poprosił o zajęcie się rozbudową segregacji śmieci na 

kompostowni.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec przypomniał i powtórzył, że zasady 

zabierania głosu w debacie zostały ogólnie przyjęte. Czas wystąpień dla radnych nie jest objęty 

limitem czasowym. Zwyczajowo wynosi 10 minut i będzie miał miejsce maksymalnie 2 razy 

powtórne wystąpienie do 5 minut. Czas wystąpień gości nie będzie przekraczał 10 minut 

analogicznie do wystąpień radnych podczas dyskusji. Natomiast wystąpienia gości są 

jednorazowe. Przewodniczący odniósł się do złożonego wniosku mieszkańca Suwałk Piotra 

Wasilewskiego. Poinformował, że p. P. Wasilewski wyczerpał limit wystąpień na obradach tejże 

sesji. Zaprosił na kolejne obrady.  

Mecenas Bogusław Nieszczerzewski zabrał głos i stwierdził, że Przewodniczący Rady wyczerpał 

temat od strony formalnej, ponieważ przed rozpoczęciem debaty zostały określone reguły, które 

mają swoje uzasadnienie po części w zapisach Statutu, a po części w uprawnieniach 

Przewodniczącego, który kieruje obradami. Zasady, które zostały przedstawione przez pana 

Przewodniczącego przedstawione, zostały przez Państwa radnych przez brak sprzeciwu 
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zaakceptowane. Wszyscy podporządkowali się przedstawionym zasadom. Pan Mecenas 

stwierdził, że od strony formalno-prawnej z punktu widzenia prawnego potwierdził, że te zasady 

są poprawne, zarówno z przepisami ustawy o samorządzie gminnym i z zasadami Statutu Miasta. 

Radny Sławomir Sieczkowski zaproponował, aby zmienić te zasady i umożliwić wypowiedzenie 

się mieszkańcom miasta.   

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta 

Suwałk. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił poinformował, że zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie 

gminnym, po zakończeniu debaty nad raportem o stanie miasta Rada Miejska przeprowadza 

głosowanie nad udzieleniem Prezydentowi wotum zaufania. Uchwała podejmowana jest bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady. Niepodjęcie uchwały jest równoznaczne z podjęciem 

uchwały o nieudzieleniu Prezydentowi wotum zaufania. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 14 radnych, „przeciw”– 6 radnych, 

„wstrzymał się”– 1 radny) została przyjęta 

 

Uchwała nr XXIII/298/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Suwałk 

– stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

Przewodniczący Zdzisław Przełomiec zaproponował krótką 10 minutową przerwę. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 

Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2019 rok oraz 

Sprawozdanie finansowe Miasta Suwałk za 2019 rok radni Rady Miejskiej otrzymali w ustawowym 

terminie. Ponadto, wersja elektroniczna wymienionych dokumentów znajduje się w Biuletynie 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił sprawozdanie finansowe Miasta 

Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił pozytywną 

opinię Komisji – załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Zbigniew R. De-Mezer – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię 

Komisji – załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że uchwałą Nr II-00321-65/20 z dnia 07 kwietnia 2020 roku 

skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku przedmiotowe Sprawozdanie  

zaopiniował pozytywnie.  

– Uchwała RIO stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 14 radnych, „przeciw”– 5 radnych, 

„wstrzymał się”– 2 radnych) została przyjęta 

 

Uchwała nr XXIII/299/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

 

Zbigniew R. De-Mezer – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej w Suwałkach z dnia 19 maja 2020 r. w sprawie absolutorium.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że uchwałą Nr II-00322-31/20 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 22 maja 2020 roku stwierdzono, że 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach spełnia wymogi określone w ustawie 

o samorządzie gminnym i w ustawie o finansach publicznych.  

– Uchwała RIO stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poprosił o zabranie głosu przedstawicieli Klubów Radnych oraz ugrupowań 

funkcjonujących w Radzie Miejskiej w Suwałkach: Klubu Radnych „Łączą nas Suwałki”, Klubu 

Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”, Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk”, Ugrupowania 

Platforma. Nowoczesna Koalicja Obywatelska. 

 

Przewodniczący Wojciech Pająk – Klub Radnych „Łączą nas Suwałki”, stwierdził, że rok 2019  

w perspektywie 20 lat samorządu był rokiem szczególnie intensywnym, ponieważ nałożyły się na 

siebie kosztowne inwestycje w infrastrukturę. Wydane pieniądze, które zostały zainwestowane  
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w infrastrukturę, zaczęły pracować od razu dla mieszkańców miasta. Są to: ARENA Suwałki, 

skomunikowanie Osiedla Kamena i innych osiedli (skrócił się czas dojazdu do pracy mieszkańców), 

zakończenie bulwarów nad Czarną Hańczą i rewitalizacji starej Łaźni, zabytkowa kamienica, w której 

znajduje się Żłobek Miejski, odnowiony ROKiS (obecnie SOK), boiska przy szkołach, 

termomodernizacja przedszkoli. Jest to bardzo dużo kosztownych inwestycji. Przedstawił wydatki 

bieżące i dochody bieżące, gdzie w 2019 roku dochodów bieżących było więcej niż wydatków.  Radny 

stwierdził, że bardzo ważna jest komunikacja, zaufanie i współpraca wszystkich radnych oraz 

Prezydenta. Dodał, że Klub „Łączą nas Suwałki|” jest za udzieleniem Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

 

Przewodniczący Jacek Juszkiewicz – Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” stwierdził, że Klub 

nie tworzył budżetu i nie autoryzował go oraz nie brał udziału w tworzeniu, w związku z tym Klub 

Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” zagłosuje przeciw absolutorium.  

 

Radna Anna M. Gawlińska – Przedstawiciel Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk”, powiedziała, że 

ugrupowanie dostrzega pozytywne aspekty inwestycji realizowanych w Suwałkach. Dobrze, że miasto 

pięknieje i zewnętrznie jest to efektowne. Dodała, że pojawia się wątpliwość czy miasto na to stać?  

Zaapelowało o rozsądniejsze decydowanie o wydatkowaniu pieniędzy na inwestycje. Ugrupowanie 

oczekuje dokładnego przyglądania się umowom zawieranych z inwestorami a przede wszystkim 

postawieniu na pierwszym miejscu dobra mieszkańców miasta, dostrzegania ich potrzeb i wspierania 

ich w codziennym życiu. Ugrupowanie oczekuje również szerszych konsultacji z radnymi  

i mieszkańcami w sprawach ich dotyczących. Dodała, że realizacja budżetu w wyniku, której pogarsza 

się sytuacja finansowa miasta nie zasługuje na aprobatę Suwalczan. „Mieszkańcy Suwałk”, jako 

ugrupowanie reprezentujące, jest głosem mieszkańców.  

 

Radny Karol Korneluk – Przedstawiciel Ugrupowania Platforma. Nowoczesna Koalicja 

Obywatelska, powiedział, że ugrupowanie jest za udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta 

Suwałk.   

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym „Uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady gminy” – bezwzględną wartość stanowi liczba 12. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 14 radnych, „przeciw”– 5 radnych, 

„wstrzymało się”– 2 radnych) została przyjęta 

 

Uchwała nr XXIII/300/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

Czesław Renkiewicz- Prezydent Miasta Suwałk podziękował za udzielone absolutorium i za 

wotum zaufania.  
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Ad pkt. 10 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2020 roku. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowe sprawozdanie radni otrzymali                         

w materiałach sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       

Uwag i pytań nie wniesiono.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za                       

I półrocze 2020 roku, zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 11 

Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Suwałkach na 

obszarach powiatów: Sejneńskiego, Augustowskiego, Suwalskiego, za rok 2019. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowe sprawozdanie radni otrzymali                         

w materiałach sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru 

wodnego w Suwałkach na obszarach powiatów: Sejneńskiego, Augustowskiego, Suwalskiego, za 

rok 2019, zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w mieście Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji  

– załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

–Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 21 radnych) została przyjęta 

 

Uchwała nr XXIII/301/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa                    

w mieście Suwałki 

– stanowi załącznik nr 34 do protokołu 
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Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się 

na terenie Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  21 radnych) została przyjęta 

 

Uchwała nr XXIII/302/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki 

– stanowi załącznik nr 40 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz               

z autopoprawką – załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  21 radnych), została przyjęta  
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Uchwała nr XXIII/303/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy 

– stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XII/154/2019 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  21 radnych) została przyjęta 

 

Uchwała nr XXIII/304/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie zmiany Uchwały nr XII/154/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                  

25 września 2019 r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki 

– stanowi załącznik nr 49 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i 

Zieleni w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 52 do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  21 radnych)  została przyjęta 

 

Uchwała nr XXIII/305/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 54 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” -  20 radnych, „wstrzymał się” – 1 radny) 

została przyjęta 

Uchwała nr XXIII/306/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania                    

czystości i porządku na terenie miasta Suwałk 

– stanowi załącznik nr 60 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 61 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Karol Korneluk, zapytał o zakup i montaż hali pneumatycznej przy 

Szkole Podstawowej nr 6, z czego wynika zwiększenie kwoty w ww. punkcie? Prezydent Czesław 

Renkiewicz odpowiedział, że jest to skutek przetargu na ww. halę.  

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 14 radnych, „wstrzymało się” – 7 radnych) 

została przyjęta wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała nr XXIII/307/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok. 

– stanowi załącznik nr 64 do protokołu 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2020-2040.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 14 radnych, „wstrzymało się” - 7 radnych) 

została przyjęta 

Uchwała nr XXIII/308/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2020-2040. 

– stanowi załącznik nr 68 do protokołu 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Teresy D. na działalność Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 69 do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 20 radnych, „wstrzymał się – 1 radny) 

została przyjęta  

Uchwała nr XXIII/309/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie skargi Teresy D. na działalność Dyrektora                                                     

Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 71 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Prezydent Czesław Renkiewicz odniósł się do pytania radnej A. Ruszewskiej w sprawie parku 

na Osiedlu Północ. Poinformował, że prowadzone są prace związane z ustaleniem sposobu 

zagospodarowania terenu, który jest terenem miejskim. Jeśli uda się w tym roku uchwalić 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego wtedy nastąpiłaby zamiana gruntów przy 

Aquaparku. W okresie zimowym miasto przystąpi do opracowania koncepcji parku oraz  

w kolejnych latach przystąpi do realizacji.  

 

Prezydent odpowiedział radnej K. Gwiazdowskiej na temat podwyżek wynagrodzeń  

w jednostkach samorządowych. Poinformował, że w miesiącu lipcu po przeanalizowaniu 

wykonania budżetu za pierwsze półrocze, a jeśli sytuacja finansowa pozwoli to zostaną wypłacone 

podwyżki dla większej grupy pracowników pod koniec lipca lub na początku sierpnia.  

 

Prezydent odpowiedział radnemu J. Schabieńskiemu w sprawie remontu schodów w Bibliotece 

na ul. Klonowej, gdzie znajduje się lokal wyborczy. Nie jest to budynek miasta i w związku z tym 

miasto nie może ponosić nakładów na cudzej własności. Miasto zwróci się do Prezesa Suwalskiej 

Spółdzielni Mieszkaniowej z prośbą o wyremontowanie schodów.  

 

Prezydent odpowiedział radnemu S. Sieczkowskiemu o stanie kanalizacji deszczowej w aspekcie 

dużych opadów deszczu. Stan kanalizacji deszczowej jest monitorowany przez Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach i wygląda zdecydowanie lepiej niż kilka lat temu.  

 

Prezydent poprosił radnych o wskazanie tematyki, na spotkanie „okrągłego stołu”. 

 

Radny W. Pająk zaprosił radnych, którzy są zainteresowani uczestnictwem w obradach 

„okrągłego stołu” w sprawie oświaty, tuż po obradach sesji Rady Miejskiej.  

 

Radny B. Bezdziecki poprosił p. Prezydenta o interwencję, ponieważ na ulicy Grunwaldzkiej  

w dalszym ciągu są podtopienia.  

 

Radny K. Klimek poinformował, że radni zostali nominowani przez ZHP do udziału w szczytnej 

akcji „# możeszwszystko”. 
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Ad pkt. 22 

Zakończenie obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że najbliższa sesja planowana jest na dzień 29 lipca br. o 

godz. 12:00. 

 

Kończąc XXIII sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach            

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                   Przewodniczący 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

               Zdzisław Przełomiec 

 

 

Protokół sporządziła:                                                        

Elżbieta Polańska 

 

Główny Specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


